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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRIC TE 4 

 
 
 
Núm.:  3/2021 
Caràcter:  ORDINARI 
Data:  21 d'octubre de 2021 
Horari:  De 18.30h a 20.45 h 
Lloc:  Centre Cívic Maria Aurèlia Capmany 
 
 
 
 

Hi assisteixen:   

Jennifer Ramírez Porras Presidenta 

Carles Massallé  Bainad Representant Grup municipal ERC-MES 

Jose Antonio Jurado Aljama Representant Grup municipal Tot per Terrassa 

Esther Nosas Buenacasa Representant AV Ca n’Aurell 

Xavier Carrobé Capella Representant AP Sector Vista Alegre de Terrassa 

Gregorio Ramírez Cañada Representant AV La Cogullada 

Maria Sofia Camilo Gómez Representant AV Torrent de les Carbonelles 

Pere Macià Sabaté Representant AV La Maurina 

Carmen Roldán Zambrana Representant AS d'entitats culturals 
Maria Amparo Santamaria 
Tejada Representant Suplent AV Les Martines 

Yolanda Gomez Linares Representant Suplent Plataforma x La Maurina 

Juan Madico Ruiz Representant Club Gent Gran Districte IV 

José Ramón Plaza Rodríguez Representant AS d'entitats esportives 

Mónica Rodríguez Alonso Representant AS d'entitats culturals 

Natividad Sánchez Lara Representant AS d'entitats capacitats diverses 

Diego López Sánchez Representat Suplent AV Can Palet de Vista Alegre 

Antoni Fernández Flores Representant Suplent AV Roc Blanc 

Membres absents:   

Isabel Fuentes Carmona Veïna barri La Maurina 

Leonor Arcos Maldonado Representant AS d'entitats culturals 

Raúl Muñoz Fornieles Representant AS d'entitats educatives 

Juan Navajas Morales Representant Grup municipal Ciutadans 

Lucio Villasol González Representant Grup Municipal PSC 

Mariona Rierola Carré 
Associació Comerciants Ca N’aurell 
 

Francisco Vera Granados Representant Plataforma x La Maurina 

Daniel Través Cruz Veí barri Can Palet de Vista Alegre 

Eva Candela López Representant SuplentGrup municipal PSC 

  

Acta aprovada a la sessió 4/2021 del Consell. Signada digitalment per la regidora, Sra. Jennifer Ramírez 

Porras en data 16 de desembre de 2021  
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Membres excusats:   

Miquel Armengol Barniol Representant Comunitat educativa secundària 

Francisco Madero López Representant AV Les Martines 

Manuel Freixas Martí Representant AS d'entitats culturals 

Daniel Utges Mampel Vicepresident i Representant AV Can Palet de Vista Alegre 

Maria Teresa Salvo Rifá Representant Grup municipal Junts per Terrassa 

Miquel Losada Férriz Representant AV Roc Blanc 

Eduardo Mendez Rodríguez Representant Associació Comerciants  

  

També hi assisteixen:   
Isaac Albert Agut Tinent d'alcalde Àrea Serveis Generals i Govern Obert 

Emilia Andreu Almécija Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern 
Obert 

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana 

Miquel Àngel Gamell Farré Director de Serveis Gestió Tributària i Recaptació 

David Garcia Castelló Director de serveis de Serveis econòmics 

Eva Magaña González Directora Programa Estructura Territorial i Atenció Ciutadana 
Mercè Peralvo Ferrer Directora de serveis de Patrimoni i Manteniment 

 

Marc Labòria Adjunt de Gerència de PRODIS 

Mª Ángeles Bejarano Trujillo Secretària 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 1 de juliol de 2021 
 
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a 
l'any 2022, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut 
 
3. Transformació urbanística de l’àmbit del Vapor Cortès: Cessió d'ús de les naus 
E1pC, E1pB i E1pF situades en els carrers C/ Frederic Soler i el C/ Bruc 
 
4. Informacions de Presidència 
 
5. Precs i preguntes 
 
6. Consultes de la ciutadania 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del di a 1 de juliol de 2021.  
 
 Obre la sessió la presidenta del consell, Sra. Jennifer Ramírez Porras i dona les gràcies a tots 
els consellers per la seva assistència. Introdueix el primer punt de l'ordre del dia. Pregunta als 
consellers si hi ha alguna esmena a l'acta de l'anterior consell. Com que no n'hi ha cap, 
s'aprova l'acta. 
  
 
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any 
2022, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albe rt i Agut  
 
 



        Participació Ciutadana 
 

         Estructura Territorial 
 

 
3 

La Sra. Jennifer Ramírez dona pas al segon punt de l'ordre del dia. Va donar la benvinguda al 
Sr. Isaac Albert ( Tinent d'alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern Obert) que va procedir a 
l'exposició del punt d'aquest punt. 
 
El Sr. Isaac Albert pren la paraula i agraeix la presència dels consellers i conselleres. Comença 
la seva exposició i explica que es presentaran les grans xifres i les prioritats del pressupost. 
S’està parlant amb els districtes, amb les diferents entitats socials i econòmiques de la ciutat i 
s’està en procés de negociacions amb els diferents grups municipals de l’Ajuntament. Posa de 
manifest  les diferents realitats socioeconòmiques dels diferents barris de la ciutat i,  remarca 
que els districtes, per ser més grans, s’acaben semblant. Explica que es segueix amb la idea 
de territorialitzar el pressupost amb la màxima de què tota inversió i tota aportació econòmica,  
és una inversió de ciutat.  
 
Continua el Sr. Albert i explica que el pressupost és el pla econòmic i financer anual vinculat a 
l'estratègia política i a les demandes que neixen del territori. El pressupost és una previsió 
d’ingressos i el més important és saber calcular els ingressos que podrem tenir durant l’any i 
generar unes despeses segons aquests ingressos dels que disposem. Explica que el 
pressupost es viu i canvia durant l’any donat que els ingressos estan en constant evolució i les 
despeses també. Recorda que fa dos anys es va aprovar un pressupost i que l’esclat de la 
pandèmia va provocar que aquest pressupost a l'aire. 
 
Pel que fa als objectius del pressupost per al 2022, explica que la pandèmia no desapareix i 
s’ha de continuar gestionant. Encara no se sap quin impacte tindrà al 2022,  però aquest 
pressupost ha de tenir la capacitat de donar sortida als dos anys de crisi sanitària. Diu, que s’ha 
de donar resposta a les necessitats de la ciutadania en el marc de la reactivació econòmica i 
això s’ha de fer de forma sostenible amb la transformació de l’administració per fer-la més 
eficient en polítiques econòmiques, socials i mediambientalment sostenibles. Hem de tenir la 
capacitat de no hipotecar excessivament el futur. Continua dient que s’han de consolidar els 
projectes de ciutat i les inversions que han de construir la ciutat del futur. Amb el dia a dia,  
donem resposta a les necessitats immediates però som incapaços de construir el que passarà 
d’aquí uns anys. Les decisions que es prenen ara, tindran impacte en el futur. 
 
Continua el Sr. Albert i recorda que a l’any 2021 el pressupost va ser de 205,7 milions d’euros 
on s’haurien de sumar els 13,7 milions d’euros que es van aprovar en inversions, 41 milions 
d’euros que corresponien a les diferents societats municipals, que amb el pressupost consolidat 
feia un total de 260,55 milions d’euros. Recorda que es va poder aplicar una variable, que 
esperem poder tenir també aquesta any, i que va ser el superàvit procedent del tancament del 
pressupost del 2020, amb un import total de 16,8 milions d’euros. Explica que d’aquest 205,7 
milions d’euros hi havien 4 milions d’euros que procedien del fons COVID i 1 milió d'euros que 
procedia de càrrega financera. Aquests eren uns ingressos que varem comptabilitzar, sense 
saber, sobretot, si aquests 4 milions d’euros els tindríem; i el milió d'euros de càrrega financera 
era el venciment del deute públic municipal. Al pressupost del 2022 no disposarem d’aquests 
diners. 
Explica que el pressupost per al 2022 te un total de 214,3 milions d’euros, amb un increment de 
8,6 milions d’euros. Les inversions que s’aprovaran tindran un import de 20,1 milions d’euros i 
les societats municipals 45,4 milions d’euros. Això vol dir que ens anem a un pressupost 
consolidat de 279,8 milions d’euros. Referent al superàvit explica que es podrà aplicar al mes 
de març i que al tancament del pressupost de l'exercici 2021 sabrem de quin import es 
disposarà. 
 
Continua el Sr. Albert i explica que els recursos venen de coses concretes i els càlculs es fan 
sobre l’IBI amb un import de 59.743.000 d’euros, l’Impost Vehicles T.M amb un import de 
10.495.000 d’euros, l’IAE amb un import de 8.737.000 d’euros, l’impost d’increment del valor 
del terreny amb un total de 12.080.000 d’euros, l’impost de construccions amb 4.150.000 
d’euros, les taxes i preus públics amb un total de 35.568.000 euros, els ingressos patrimonials 
amb 406.000 euros, participació en tributs de l’Estat 62.997.000 d’euros i altres administracions 
19.673.000 milions d’euros i finalment altres conceptes amb un total de 526.000 euros.  
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Explica que amb aquest mapa s’ha decidit congelar els impostos, les taxes i els preus públics. 
Digué que no es vol que l’administració local sigui un entrebanc en la recuperació econòmica. 
El fet de què l’IPC hagi augmentat un 4% i l’afectació que això provoca a la ciutadania, també 
ha estat clau per prendre aquesta decisió. 
 
Pel que fa a la distribució del pressupost ordinari de l’Ajuntament, explica que hi han 38,7 
milions d’euros que van en l’àmbit de la transformació de l’organització, desplegament territorial 
i transformació digital. En l’àmbit de l’espai públic i la sostenibilitat es disposa de 85,37 milions 
d’euros per la millora dels serveis de neteja i de transport intentant consolidar les dedicions que 
es van prendre en els darrers temps, sobre tot en l’àmbit de la neteja. Millora de la  seguretat 
amb més efectius de policia municipal amb la voluntat d’augmentar la dotació en 10 agents per 
any i que disposin de més mitjans. Transformació de l’espai públic, defensa de l’energia pública 
i la lluita contra la pobresa energètica, millora del manteniment de l’Anella Verda, instal·lacions 
fotovoltaiques als edificis públics. En referència a la promoció econòmica i projecció de la 
ciutat, explica que es disposa de 23,21 milions d’euros amb elements estratègics com la cultura 
i l’esport que no només generen projecció exterior si no que també generen activitat 
econòmica. Explica que al 2022 finalitzarà el Pla Director de Comerç amb accions per incidir 
sobre els locals buits i la dinamització dels eixos comercials. Recorda que és l’any del Mundial 
de hoquei i això ens permet fer una sèrie d'inversions a l’Estadi Olímpic i al camp de futbol del 
"San Cristóbal", fet que facilitarà el poder fer un salt qualitatiu. Diu que en l’àmbit dels drets 
socials parlem de 27,39 milions d’euros. Es tracta de seguir treballant amb tots els col·lectius 
vulnerables i no només donar resposta a les necessitats,  si no de donar resposta a riscos 
evidents que tenim a la nostra societat. Vers als cicles de la vida es compta amb un pressupost 
de 29,48 milions d’euros. Aquest inclou adolescència, gent gran i infància. Explica que parlem 
d’educació com a eix central i amb polítiques d’educació a temps complert. Recorda que al 
2022 ha d’entrar en marxa l’Escola de Noves Oportunitats per atendre persones que no estan 
dins de l’educació reglada. Finalment explica que l’Ajuntament té un deute acumulat de 10,12 
milions d’euros que s’ha de pagar. 
 
Pel que fa a les inversions, amb un import de 20,1 milions d’euros explica que es mantenen el 
cinc eixos principals. En l’àmbit de servei públic s’inclouen el desenvolupament informàtic, la 
inversió en equipaments i la millora de l'accessibilitat. En l’àmbit de l’espai públic i sostenibilitat 
es farà una inversió a Eco-Equip de 2 milions d’euros, diferents actuacions al territori i en als 
diferents districtes en parcs i espais de jocs. En l’àmbit de la revolució verda s’inclou el Parc de 
la República per que és un element important de vertebració de la ciutat i que com s’ha dit a 
l’inici és un projecte de ciutat. Es farà en l’àmbit de manteniment una inversió important en el 
clavegueram de la ciutat. Les necessitats en aquest àmbit són infinites i s’està treballant per 
consolidar-les en el temps per poder planificar les actuacions de manteniment. Es farà una 
inversió de 400.000 euros en rieres. En referència a la promoció econòmica i projecció de la 
ciutat hi ha el pla de millora dels polígons i no només del que podrem fer al 2022 per tal que 
quedi consolidat. Es faran inversions en el Mercat de la Independència, en equipaments 
esportius, en equipaments culturals i en economia social. En l’àmbit de drets socials hi haurà 
una aportació al Pla Local d'Habitatge i una aportació en l’àmbit de l’accessibilitat en l’espai 
públic. Pel que fa als cicles de la vida, explicà que s’invertirà en equipaments esportius i en 
equipaments educatius. 
 
Continua el Sr. Albert explicant els recursos extraordinaris per al 2022. Els "Next Genaration" 
amb un total de 26,5 milions d’euros són recursos no lligats ara mateix al pressupost. Explica 
que en el cas de ser atorgats implicaran modificacions pressupostàries per donar espais a les 
noves inversions en el marc dels projectes que es vagin presentant a les convocatòries que 
s’obrin. Comenta que la feina està feta i les convocatòries presentades. Establiment de zones 
de baixes emissions i transformació del sistema de transport públic urbà amb 13.527.566 
d’euros i 4.059.741 d’euros respectivament. Millora de les instal·lacions del Mercat de la 
Independència i del Mercat de Sant Pere amb 2.072.764,88 euros. Vapor.O Turisme industrial 
sostenible,  amb 6.883.727. Properament es faran noves convocatòries,  a les quals,  
l’Ajuntament es presentarà. Aquestes estaran orientades a la transformació digital i 
modernització de les administracions locals i a  l'eficiència energètica dels edificis, entre 
d'altres. Comenta que potser no se’ns adjudica la totalitat d’aquests programes però els que si 
s’adjudiquin suposaran uns recursos que sumarem a aquests 20 milions d’euros d’inversions. 
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Explica que el projecte del Mercat de la Independència i el Mercat de Sant Pere ens alliberaria 
recursos del pressupost.  
 
El Sr. Albert explica i comenta les línies de treball incorporades. Interseccionalitat aplicada a les 
polítiques públiques locals de no discriminació, visor pressupostari per donar visibilitat a la 
inversió per habitant,  i participació amb el nou procés obert «Amb tu millorem la vida del barri». 
 
Finalment, el Sr. Albert explica el calendari de tramitació i recorda que al juliol es va fer la 
presentació del primer marc pressupostari i que entre juliol i octubre es va fer el treball polític i 
tècnic per a l’octubre poder fer la presentació de la proposta en audiència pública als consells 
municipals de districte i als agents socioeconòmics. El proper 3 de novembre es farà 
l’aprovació inicial i es farà l’exposició pública tant del pressupost ( 15 dies ), com de les 
ordenances fiscals ( 30 dies ) per que puguin entrar en vigor prèvia publicació el BOP. Recordà 
el Sr. Albert que les ordenances fiscals tenen un calendari molt estricte i han d’entrar en vigor el 
dia 1 de gener. Per que sigui possible s’han de fer uns tràmits i per això s’han d'aprovar en el 
ple del 3 de novembre. La voluntat és aprovar les ordenances fiscals i el pressupost el dia 3 de 
novembre. 
 
Un cop finalitzada la presentació, la presidenta obra el torn de preguntes. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Macià i comenta que en la part d’inversions d’Eco-Equip hi ha una 
inversió d’uns 2.000.000 d’euros que sumat al 13.000.000 d’euros que hi ha de pressupost 
ordinari, fa un total de 15.000.000. S’ha dit que el pressupost general d’Eco-Equip és d’uns 
21.000.000 d’euros. S’ha dit també que els 6.000.000 d’euros que faltarien surten de les taxes 
de l’Ajuntament. Pregunta si s'han reunit amb altres ajuntaments del Vallès per buscar alguna 
solució per intentar amortiguar aquests 6.000.000 . Comenta també que hi ha una inversió de 
500.000 euros a la via verda de Torrebonica i pregunta per a què és aquesta inversió. Sobre 
els casi 4.000.000 d’euros que hi ha per les instal·lacions esportives hi ha una part que posa 
Can Jofresa i preguntà si es tracta del pavelló, la pista o la part de darrera del hockey. En 
referència a les afectacions dels Centres Cívics de Terrassa, diu que el més afectat és el del 
districte 4 i comentà que no ha vist ni a la part ordinària ni a la d’inversions alguna partida 
partida per arreglar l’OAC del districte 4. 
 
Pren la paraula el Sr. Antoni Fernández i diu que porten quatre anys demanant que s’obrin els 
patis dels instituts i barres de musculació per als joves al parc. Pregunta també quan es 
començaran les obres del casal. 
 
Pren la paraula la Sra. Esther Nosas i pregunta quin import del pressupost està destinat a Ca 
n’Aurell en concepte de manteniment sobre tot en tema de voreres. Pregunta també en 
referència si hi ha prevista alguna inversió al Parc de Sant Jordi i en concret a l'amfiteatre que 
està molt malmès i si es farà alguna actuació relacionada amb l’aigua de la pluja. Pregunta si 
està previst que els agents cívics tornin a actuar a la ciutat. 
 
Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i respon en referència a Eco-equip diu que sumar ordinari i 
inversions no es correcte. Les inversions d’Eco-Equip són per millorar les seves instal·lacions i 
equipaments. El 13.000.000 d’euros de la taxa que es recapta es l’ordinari de la gestió del 
servei i dels recursos. La diferencia es paga dels ingressos que tenim. La gestió dels residus es 
cada vegada més cara i se’ns exigeix els ràtios de reciclatge i en el model que tenim de 
recollida i reciclatge està estancat. En referència al tema de Torrebonica que aquests 500.000 
euros és l’import de l’expropiació de l’espai verd de la finca de Torrebonica, es a dir, tota la 
finca excepte els edificis. Sobre els 4.000.000 d’euros d'instal·lacions esportives,  explica que 
una part important és per l’estadi olímpic . Per altra banda explica que ens ha permès fer el 
camp de Les Fonts, el camp del districte 2 i pel que fa a Can Jofresa, no es tracta del pavelló si 
no de la cobertura  i la millora del paviment de la pista que hi ha al costat del pavelló, per què hi 
ha una mancança a tota la ciutat de pistes cobertes. Aquests és un exemple clar d’un 
equipament que està al districte 3 però que el farà servir tota la ciutat. En referència al centre 
cívic del districte 4 diu que aquest equipament és el que està més condicionat de tota la ciutat 
pel tema COVID en el sentit de l’ocupació de l’espai per diversos serveis municipals. La prova 
pilot que s’està plantejant de desplegament territorial ha de ser en aquest districte per poder 
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alliberar aquest centre cívic. Explica que això no està pressupostat però que en el moment que 
es detecti poder tirar endavant el projecte es trauran els recursos. 
 
Respon el Sr. Isaac Albert que el tema dels patis oberts és un objectiu clar i ja hi ha exemples 
de patis oberts a la ciutat. Diu que no és un tema pressupostari, és de veure si es possible i de 
com es pot organitzar. L’equipament del Roc Blanc està pressupostat per al 2022, l'adjudicació 
i la licitació s’ha de fer en breu i entre el maig i el juny s’iniciaran les obres de l’equipament del 
Roc Blanc. 
 
Respon a la Sra. Esther Nosas i comenta que els agents cívics són valorats per la ciutadania 
però en la gestió és un element complex. Les persones que reben el consell d’aquests agents 
cívics, generalment es ben rebut, però en altres casos no genera el respecte que genera la 
policia. La decisió és no apostar pels agents cívics per què no és un recurs útil pel que 
busquem. Es vol aportar els recursos en l’àmbit de la policia. 
 
En referència al tema de manteniment, amb l’increment de recursos que tenim per al 2022, una 
part va  a manteniment de la ciutat que està com està. El manteniment de la ciutat el millorarem 
si som capaços de mantenir una inversió elevada durant un període llarg. Si pensem en els 
recursos que tindrem al 2023 creiem que anirem endarrere. Aquest any fem un esforç i hem de 
fer un salt qualitatiu i intentarem que hi hagui un impacte en tots els districtes. Som paquets 
gran que entren depenent de les prioritzacions que faci el servei. Necessitem tenir projectes i 
els tenim, projectes que ens permetin en el moment que hi ha recursos anar ràpid. Pel que fa al 
Parc de Sant Jordi, no hi cap partida al pressupost per l’amfiteatre. El que si que hi ha una 
memòria valorada o un projecte en aquest sentit. 
Continua el Sr. Albert i diu que del pressupost ordinari de l’Ajuntament hi han 39.000.000 
d’euros que van al districte 4. 
 
Pren la paraula el Sr. Joan Madico i posa de manifest que la gent gran no te possibilitat de fer 
activitats i reclama poder fer ús de la sala d'actes del Centre Cívic Maria Aurèlia Capmany. 
 
Pren la paraula el Sr. Diego López i pregunta sobre les millores de seguretat i poden concretar 
quines seran aquestes millores, si es tractarà de més efectius i preguntà si les càmeres de 
seguretat de les urbanitzacions s’executaran al 2022 . Pregunta sobre els projectes Next 
Generation i quina es la ràtio d’acceptació d’aquests quatre projectes. Respecte al projecte 
Vapor.O es mostra d’acord en buscar recursos per reformar els edificis modernistes per fer 
venir turistes a la ciutat però recordà que hi ha projectes triats pels propis habitants de Terrassa 
com el PAM del 2017, quan amb la meitat de recursos es podria executar. Comenta també que 
al document d’inversions que s’ha compartit s'inclouen 1,9 milions d’euros d’inversió per a Eco-
Equip i pregunta si s’inclou la implantació del porta a porta per al barri de Can Palet de Vista 
Alegre. Continua el Sr. Diego López i pregunta en referència al total d’inversions de 13,7 
milions d'euros a l’any 2021 i es passa a 20,1 milions d'euros, amb una diferència del 47% com 
es que hi ha tanta diferencia. Proposa que hi hagin iniciatives públiques, privades o d’un altre 
tipus per fer el transit a la transformació energètica als edificis municipals.  Comenta que seria 
interessant fer un canvi d’hàbits de consum per reduir la generació de residus. Pregunta sobre 
el pla que pugui tenir l’Ajuntament per fer front al tema de l’habitatge. Comenta també que 
l’Ajuntament s’hauria de plantejar juntament amb el tots el moviments cívics un nou POUM on 
es reflexes la necessitat de millorar les nostre vivendes per reduir el consum energètic i que tot 
allò que s’edifiqui a Terrassa sigui molt més exigent  en aquest tema. Pregunta com vol afrontar 
l’Ajuntament les necessitats educatives especials en el sistema educatiu. Finalment posa de 
manifest que cal un pla de transport públic per deixar de banda el transport privat. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Amparo Santamaria i pregunta sobre el superàvit i per altra banda 
pregunta si s’està fent prou publicitat del Mundial de hockey. Per altra banda, demana que 
tothom faci seva aquesta idea de que el pressupost és de ciutat. 
 
Pren la paraula el Sr. José Ramón Plaza i pregunta si en les inversions que es faran es 
contemplen les substitucions de les baixes que s’han donat a les brigades d’esports que 
s’encarreguen del manteniment de les instal·lacions esportives. Comenta que aquest any, 
aquestes brigades han quedat agregades al servei de Patrimoni i Manteniment. Diu que fa més 
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de 15 anys que es disposa d’un sol camió per substituir les bombetes de les instal·lacions 
esportives i que s’han d’esperar a que hi hagi diverses incidències per fer servir el camió. 
Pregunta sobre uns camions amb cistella que tenen el logo de l'Ajuntament de Terrassa i 
pregunta si es tracta d’una  concessió. Comenta que al costat del camp de futbol es va arreglar 
la part dreta que sembla que és de la Generalitat i a la part esquerra es troben les entitats 
culturals. Pregunta si això és de l’Ajuntament i ho arreglarà. Pregunta si finalment les entitats 
que fan servir aquest espai marxen i s’arregla, quina utilitat se li donarà. 
 
Pren la paraula la Sra. Jennifer Ramírez i respon al Sr. Joan Madico que s’està treballant per 
donar resposta a aquestes necessitats. 
Continua la Sr. Jennifer Ramírez i respon que pel que fa als temes de seguretat, s'arribarà a 
tenir 250 policies al final de la legislatura i en referència a les càmeres a les urbanitzacions 
només falta trobar les ubicacions i s'instal·laran durant el 2022. Sobre els projectes dels Next 
Generations diu que no disposen de les ràtios per que encara no s’ha acceptat els projectes. 
En referència a la vivenda explica que s’està reservant un espai, que abans era un espai físic, 
es a dir, abans es quedaven solars que es deterioraven amb el temps, però ara ens cedeixen 
pisos ja finalitzats i acabarem amb un parc públic d’unes 800 vivendes de les noves 
promocions i nous eixos que es van construint a la ciutat. 
 
Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i dona les gràcies a la Sra. Maria Amparo Santamaria per la 
seva participació i la seva intervenció. En referència al Mundial de Hockey diu que encara no 
s’ha començat amb la promoció que començarà entre desembre i gener. El Mundial de Hockey 
coincidirà amb la Festa Major i per tant serà un element més de la festa. 
Respon al Sr. Diego López i diu efectivament que el reciclatge millorarà en el moment que hi 
hagi un canvi en els hàbits de consum. Comenta que el porta a porta als barris disseminats 
hauria de ser una realitat al 2022. En l’àmbit de Can Palet de Vista Alegre s’està treballant per 
fer una col·laboració amb l’Ajuntament d’Ullastrell. En el tema del transport públic explica que 
en Can Palet de Vista Alegre s’estan fent unes proves que estan funcionant prou bé i la idea és 
mantenir tot això i s’està treballant el disseny de noves línies, l'aportació econòmica a TMESA 
és important aquest any per mantenir el servei davant la baixada d’usuaris per consolidar 
projectes i donar sortides a les noves línies. Sobre el tema d'habitatge comentà que es tracta 
d’un problema de país. S’està treballant en que el Govern pugui aprovar el 30% d'habitatge 
protegit i habitatge social a les noves construccions. Aquesta norma ha estat recorreguda pels 
grans promotors. La Societat Municipal d'Habitatge té capacitat per fer certes inversions i té 
capacitat de comprar habitatge. Comentà que no tota la solució es trobarà amb la compra 
d'habitatge públic o la construcció de nou habitatge públic. S’han de trobar alternatives com fer 
accions com aquesta que s’ha comentat del 30% o també posar habitatge en circulació.  
 
Recorda el Sr. Isaac Albert que les inversions puguen 20,1 milions d’euros. El Parc de la 
República són 1,2 milions d’euros, la coberta de la pista exterior de Can Jofresa amb 1,1 
milions d’euros, la millora dels polígons industrials amb 1,8 milions d’euros, el nou equipament 
del Roc Blanc amb 1,6 milions d’euros, l’Estadi Olímpic amb 2.5 milions d’euros, equipament 
d’Eco-Equip amb 1,9 milions d’euros. Aquest disposem d'aquest import per què la Diputació de 
Barcelona té un programa de subvencions per inversions d’entre un 7 i un 8 milions d’euros per 
mandat i l’any en que arriben aquests recursos acostumen a ser entre el segon i el tercer any 
de mandat. Explica que de recursos propis via finançament anem gairebé als 12 milions 
d’euros i tenim 8 milions d’euros que ens arriben de diferents subvencions. Cada any 
l’Ajuntament es pot endeutar un 12 mions d’euros com a molt i ho podem fer ara que no hi ha 
les regles fiscals, quan aquestes regles tornin anirem més justos. Explica que les inversions no 
acaben el mateix any, per exemple el Parc de la República, que és una inversió de casi 4 
milions d’euros, l'arrossegarem durant varis exercicis. 
En referència  a la pregunta de com es que l’Estat ens aporta més recursos aquest any, respon 
que les previsions eren que l’Estat es donés menys diners de les seves aportacions. Al final 
l’Estat ha fet una cosa que està molt vinculada als seus ingressos i als fons que rep d’Europa. 
Les liquidacions que fan el municipis, aquest any no només ha mantingut les de l’any anterior si 
no que ha fet una aportació extraordinària, bàsicament per donar resposta a la crisis de la 
COVID. Remarca que això està molt bé per a 2022, però al 2023 segurament anirem enrere. 
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Pren la paraula la Sra. Jennifer Ramírez i diu que en referència al tema de la transformació 
energètica i el POUM es demanarà una reunió amb el Sr. Carles Caballero. 
 
Pren de nou la paraula el Sr. Isaac Albert i respon al Sr. José Ramón Plaza que el Germans 
Amat és un equipament educatiu de l’Ajuntament i l’arreglarà l’Ajuntament i està destinat per 
educació ja que es necessita aquell espai i es farà arribar la resposta de l’ús que se li donarà. 
Les entitats andaluses que ocupen aquest espai el deixaran per què no reuneix les condicions 
que ells necessiten. 
En referència al tema del manteniment del equipaments en l’àmbit esportiu reconeix necessita 
recursos, personal i agilitat. 
 
Pren la paraula la Sra. Jennifer Ramírez i en referència al canvi de bombetes diu que 
segurament des d'esports poden donar una resposta, és molt possible que sigui per l'eficiència 
d'haver de llogar el camió. Respon també que en referència  a l’enllumenat públic si que hi ha 
una concessió a l’empresa TEI que està duent a terme la transició a un enllumenat més 
sostenible. Els camions són d’aquesta empresa. 
Pregunta el Sr. Jose Ramón Plaza si aquest camions no es podrien fer servir una dia per fer les 
feines de manteniment de les bombetes. Respon la Sra Jennifer Ramírez que es farà la 
consulta i els hi donarà resposta. 
 
S'acomiada i dona les gràcies als assistents.  
 
Pren la paraula la Sra. Jennifer Ramírez, presidenta del Consell i agraeix la presència del Sr. 
Isaac Albert, així com dels tècnics i tècniques municipals.  
 
3. Transformació urbanística de l’àmbit del Vapor Cort ès: Cessió d'ús de les naus E1pC, 
E1pB i E1pF situades en els carrers C/ Frederic Sol er i el C/ Bruc  
 
 
La presidència cedeix l’ús de la paraula a la Sra. Mercè Peralvo i explica el contracte de cessió 
gratuïta aprovat pel Ple Municipal respecte als bens patrimonials propietat de l’Ajuntament en el 
sector del Vapor Cortés a favor de l’entitat Prodis. (ANNEX 1) 
 
Pren la paraula el Sr. Marc Labória, adjunt  la gerència de Prodis i explica el projecte que 
desenvoluparan a les naus. (ANNEX 2) 
 
Pren la paraula el Sr. Diego López i pregunta pel taiming previst. 
Respon el Sr. Labòria que ara s’ha acabat el projecte executiu dels arquitectes i s’ha iniciat el 
procés de licitació i s’entraran a urbanisme les tramitacions de llicències Comenta que la 
voluntat és que al gener del 2022 es puguin començar les obres. Si es comences al gener, en 
dos anys podríem tenir executats els 4.000 metres. 
 
Pren la paraula la Sra. Yolanda Gómez i pregunta que passarà una vegada passi la cessió de 
50 anys. 
Respon el Sr. Labòria que la cessió te una temporalitat basada en aquesta inversió i als 50 
anys retorna a la ciutat com a patrimoni que és i no deixarà mai de ser patrimoni públic. 
Pren la paraula la Sra. Mercè Peralvo i diu que passats els 50 anys es por tornar a l’inici d’un 
nou expedient de cessió per donar continuïtat al projecte. 
 
 
4. Informacions de Presidència.  
 
La Sra. Jennifer Ramírez informa del El nou procés participatiu "Amb tu, millorem la vida dels 
barris. Per una ciutat més saludable", del que us vam informar en el Consell de l’estiu, va 
arrencar el passat dia 1 d’octubre, amb la fase de presentació de propostes i idees.  
Aquest procés vol implicar la ciutadania, les entitats i els col·lectius en la millora de la vida dels 
barris i aconseguir una ciutat més saludable, aportant propostes i idees que després es 
compartiran i treballaran conjuntament amb els consells municipals de districtes i s'elevaran a 
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l'Equip de Govern. Els consells seran així els espais de deliberació i construcció col·lectiva 
d’idees i propostes presentades per la ciutadania. 
Fins al 7 de novembre, podeu presentar propostes i idees encaminades a crear uns barris més 
saludables, preferentment relacionades amb medi ambient i sostenibilitat, drets socials, igualtat 
i xarxa comunitària; i vida activa (activitat física, alimentació saludable, relacions socials, etc.).  
Us destaquem també que es poden presentar fins a cinc idees centrades en un o més barris 
d’un mateix districte i que les poden presentar les persones majors de 16 anys i les entitats i 
col·lectius registrats al RMEAC.  
En la pròxima sessió del Consell, al desembre, les propostes validades, les que compleixen els 
requisits de les bases, es presentaran al Consell de districte, i més endavant, en els primers 
consells del 2022 es faran sessions de debat, construcció  i priorització de les propostes.  
Les propostes prioritzades pel Consell s’elevaran al Govern municipal, que farà una valoració i 
selecció de les propostes a realitzar. 
Les propostes han de ser despeses ordinàries com per exemple: l'organització d’algun 
esdeveniment, la realització d’activitats o projectes, les campanyes de sensibilització i difusió, 
els tallers, els cursos de formació, la realització d’estudis… Queden excloses del procés les 
propostes que es refereixin a inversions (per exemple: construccions, instal·lació de bancs o 
jocs a les places, adequacions o reforma d’equipaments, espais o infraestructures urbanes; 
adquisició d’immobles, sòl o altres béns...) i les subvencions municipals. 
Podeu trobar tota la informació en el web municipal i en la plataforma Participa a Terrassa. 
Per a resoldre qualsevol dubte o suggeriment podeu contactar amb Qualitat Democràtica, a 
través del correu electrònic qualitatdemocratica@terrassa.cat o bé amb la coordinadora de 
districte. 
El Sr. Daniel Utgès, vicepresident del Consell, forma part de la Comissió de Seguiment del 
procés. 
 
En referència a les inversions del 2018, informa que el servei d'Espais Verds ja te adjudicades  
el subministrament i instal·lació d'aquests elements i que es començaran a posar aviat, però no 
hi ha una data concreta. El termini establert per l'execució és de 8 setmanes.  
Inicialment les tasques de plantacions d'arbres no poden començar fins ben entrat novembre, 
però la instal·lació de jocs podria avançar-se a la segona quinzena del mes d'octubre. 
 
Al D4 el que hi ha pendent és: 

• 5 arbres Parc de Sant Jordi (zona de l'aranya al parc infantil) 
• Jocs biosaludables Parc de Sant Jordi. 
• 3 arbres a la Plaça del Tint. 

 
La presidència informa també que donant resposta a una proposta de Resolució, us 
comuniquem que en el proper trimestre es procedirà a instal·lar hotels d'insectes en diferents  
ubicacions de la ciutat. Els hotels són innocus per a la població i no suposen cap perill per a les 
persones i per contra afavoreixen l'existència d'insectes que poden ser molt favorables per a 
combatre plagues d'insectes perjudicials per a la vegetació. Amb aquestes instal·lacions 
completem la xarxa d'hotels a la ciutat i inicialment no es preveu instal·lar-ne més. 
 
Actualment hi ha a: 
Parc Sant Jordi 
Plaça Francesca Lloch 
Can Palet de Vista Alegre 
 
Previstos instal.lar a: 
Plaça del Progrés 
Plaça Salvador Dalí 
Plaça d'Antoni Guiu 
 
Pren la paraula el Sr. Diego López i explica el taller que van fer al barri,  la participació en la 
instal·lació de l’hotel d’insectes va ser molt alta, entre 50 i 60 persones de totes les edats. Es va 
fer un hotel d’insectes i nius per a aus. El projecte sobre els ratpenats ha estat molt positiu. 
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La Sra. Jennifer Ramírez informa sobre la plantació de 22.000 bulbs de Narcissus de color 
blanc a diferents districtes. Les ubicacions al districte 4 seran: el Parc de Sant Jordi, la rotonda 
del pont de la carretera d’Olesa i la rotonda de la carretera de Martorell. 
 
Informa també sobre la rehabilitació de la xemeneia de l’antiga Saphil amb una previsió de 3 
mesos per a la seva rehabilitació 
 
Informa en referència a altres millores que s’han fet al districte com la reparació dels talussos 
del carrer Vista Alegre amb un termini d’obra de dos mesos i mig. S’han fet millores en el 
clavegueram i canvis de col·lectors al carrer de la Cadernera i al carrer del Xot al barri de Can 
Palet de Vista Alegre i s’han fet millores als desaiguàs i s’han eliminat les filtracions del 
paviment al carrer de Can Mas al barri de Les Martines. També al barri de Les Martines s’han 
fet les obres per millorar l’estabilitat al carrer de Torrent del Joncar. 
 
En referència a la  pregunta que es va fer a l’anterior consell sobre els terrenys que es van 
segar al carrer de Pablo Iglesias amb ronda de Ponent i en concret de per què sega 
l’Ajuntament aquests terrenys si són de propietat privada, s’informa que hi ha una part privada i 
una part majoritària que és de l’Ajuntament. L’actuació que es va fer va ser una franja al costat 
de la vorera exclusivament per a la protecció de les noies i dones que surten de l’IES Les 
Aymerigues en una campanya contra l’assetjament sexual en punts foscos i de poca visibilitat. 
 
5. Precs i preguntes.  
        
En aquest punt, la presidència demana que els precs i les preguntes es facin arribar per correu 
electrònic i es donarà resposta. 
 
A l’ANNEX 3 us adjuntem les preguntes que es van fer arribar a la bústia de la secretaria del 
Consell Municipal del Districte 4. 
 
 
La Presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
 
Secretària                    Presidenta 
 
 
 
 
 
 
 
Maria Ángeles Bejarano Trujillo Jennifer Ramírez Porras 
 
 
 
 


